
        

 
   Gezegende kerstdagen
   en een 
   Voorspoedig 2009
   
 

U
Unie
ChristenUnie
ChristenUnieNieuws

Mededelingenblad van 
ChristenUnie Putten

Jaargang 7
Nummer 4



December 2008

Bestuur:
- Gerard van den Brandhof tel 361542 Voorzitter
  Kerkstraat 125 gvdbrandhof@cordys.com
- Luuc Meints tel 357151 Secretaris  
  Mennestraat 29 l.meints@chello.nl
- Pieter Eigenraam tel 361263 Penningmeester     
  Oude Nijkerkerweg 1 ownwindow@planet.nl
- Bram Francken tel 352270 Propaganda
  Jacob Catsstraat 83 a.bfrancken@filternet.nl
- Berend Haitsma tel 360953 Algemeen adjunct
  Abdinkhofstraat 17 b.l.haitsma@solcon.nl

Wethouder:
- Ard Kleijer tel 353532 Wethouder
  Jacob Catsstraat 12 ak.kleijer@solcon.nl Openbare werken, etc

Vertegenwoordigers in de gemeenteraad:
- Hendrie E. van Beek tel 357371 Fractievoorzitter
  Klaarwaterboslaan 18 hevanbeek@kpnplanet.nl Cie Middelen
- Evert H. de Graaf tel 353234 Cie Ruimtelijke zaken
  Bosrand 21 ehdegraaf@gmail.com
- Christine vd Hazel-Goedvree tel 360586 Cie Samenleving
  Papiermakerstr. 40 cvdhazel@solcon.nl
- Peter Brink tel 361392 Cie Samenleveving
  Bilderdijkstraat 57 brink@dataweb.nl Bezwaar en beroep

Commissie- en steunleden:
- Henk Dekker tel 06 51408485 Commissielid
  Meskampersteeg 29 mts.dekkerpasman@solcon.nl Middelen
- Bertus Cornelissen tel 06 49042149 Commissielid
  Schoolstraat 34 bertuscornelissen@hotmail.com Ruimtelijke Zaken

Website, E-mail adressen en rekeningnummer:
- Internet: http://putten.christenunie.nl
- Fractie: fractie.christenunie@regio.putten.nl   
- Gironummer: 7865897 ten name van ChristenUnie Putten

Redactie ChristenUnie-nieuws: 
- Harry Roffel tel 355563 Corrector
  Bosrand 112 harryroffel@gmail.com
- Henk van de Ridder tel 358503 Eindredactie

CU-nieuws 2008-04    2    



  Waterweg 47 henk.vande.ridder@solcon.nl

1. Inhoudsopgave

1.  Inhoudsopgave................................................................................................................3
2.  Van de Voorzitter. [Gerard van den Brandhof].....................................................4
3.  Kunnen we u per e-mail bereiken? [Luuc Meints]...................................................6
4.  Impressie lokale unievergadering 27 nov. [Luuc Meints].....................................6
5.  Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam]........................................................7
6.  Nieuwe leden gevraagd ! [Bram Francken]..............................................................8
7.   Waterschapsverkiezingen [Gerard van den Brandhof] ......................................9
8.  Schouw en waterschap [Gerard van den Brandhof].............................................11
9.  U heeft goud in handen ?! [Ard Kleijer].................................................................14
10.  Politiek op Aruba [Bertus Cornelissen].................................................................16
11.  Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling]...............................................20
12.  Sporten kost veel geld [Peter Brink]...................................................................23
13.  Vanuit de Provincie  (*1)..........................................................................................24

De ChristenUnie presenteert zich ook op het internet:

● http://putten.christenunie.nl  : De website voor de ChristenUnie in Putten. 
U vindt hier de veel gelezen weblogs van Ard Kleijer en Peter Brink.

● http://gelderland.christenunie.nl  : De website van provinciale fractie van 
van de staten van Gelderland.

● http://veluwe.christenunie.nl  : De nieuwste website voor het 
waterschapsbestuur waarvoor binnenkort de verkiezingen zijn.

Opmerking: Mocht u in deze ChristenUnie nieuws veel meer schrijf- en stijlfouten 
tegenkomen dan voorheen, dan daarvoor mijn excuses. Er was geen tijd meer voor een 
aanvullende correctie. [redactie]
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2. Van de Voorzitter. [Gerard van den Brandhof]

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen,

Het jaar 2008 ligt weer bijna achter ons. Een internationaal wel heel bewogen 
jaar. Als opvolger van de republikein Bush werd de democraat Obama gekozen.  
De krediet crisis groeide aan tot een enorme omvang. Banken zijn failliet 
gegaan. De automobielsector schudt op zijn grondvesten. We lijken in 
economisch opzicht in zwaar weer te komen. De gevolgen zullen in het komende 
jaar voor menigeen niet uitblijven. We zijn allen zwaar benieuwd wat 2009 ons 
zal brengen. Voor Nederland was 2008 relatief gezien een rustig jaar. Vele 
leden van de ChristenUnie hebben zich op allerlei niveaus ingezet. Als partij 
deden we volop mee in alle bestuurslagen. Onze rol is in dit opzicht gegroeid en 
sterker geworden. We mogen God danken dat we op basis van Zijn Woord zo 
een christelijk getuigenis mogen afgeven in de politiek. In Putten konden we 
deze verantwoordelijkheid ook nemen. Er is vooral veel werk verzet achter de 
schermen, op een voor de burgers soms onzichtbare wijze. Langzaam maar 
zeker worden de veranderingen zichtbaar, en wordt ook voortgang geboekt. 
Vooral op het gebied van sport en infrastructuur zien we dat er belangrijke 
beslissingen genomen zijn.  In de vorige uitgave van ChristenUnieNieuws 
spraken we ons nog ondubbelzinnig uit voor de aanleg van twee rotondes in 
Huinen. Nu zien we dat de gehele raad, en ook de provincie achter dit 
standpunt staan.  Complimenten aan onze wethouder Ard Kleijer die hier op een 
opbouwende en strategisch gezien verstandige wijze mee bezig is geweest.  
Het zou fijn zijn als de rotondes nu ook daadwerkelijk gerealiseerd kunnen 
worden. Er zal daarvoor opnieuw veel achter de schermen moeten gebeuren om 
tot dit resultaat te komen.
De samenwerking binnen het college en tussen de college schragende partijen 
wordt steeds beter.  In bestuurlijk opzicht heeft Hendrie van Beek hierbij een 
grote rol gespeeld.  Dit kost wel heel veel energie en tijd. Hendrie, dank 
daarvoor. Ik vind het persoonlijk heel jammer dat deze wijze van politiek 
bedrijven wel resultaat oplevert, maar voor het grote publiek vaak niet ter ore 
komt. Als iemand suggesties heeft hoe we hier mee om moeten gaan dan hoor 
ik dat graag. 
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Ondanks het feit dat onze najaarsvergadering niet op veel belangstelling kon 
rekenen (mogelijk veroorzaakt door het weer en andere evenementen op 
dezelfde datum) kunnen we terugkijken op een heel geanimeerde bijeenkomst. 
Waar we als bestuur wel benieuwd naar zijn is of een onderwerp als de WMO 
voldoende aansprekend is.  Veelal krijgen wij geen bericht of suggesties voor 
de agenda van een vergadering.  Toch willen we een beeld krijgen wat bij u 
leeft.

In het komende jaar hopen we dat de leden van de ChristenUnie zich ook wat 
nauwer betrokken voelen bij het politieke werk. We zullen als bestuur en 
fractie ons inzetten om u daarbij ook zo veel mogelijk persoonlijk te 
betrekken. En dan doel ik met name op het tot stand komen van het 
verkiezingsprogramma.  U zult hier in de eerstvolgende uitgave van 
ChristenUnie nieuws, maar ook op onze volgende ledenvergadering in februari 
2009 meer van horen.

In deze uitgave van ChristenUnie nieuws vindt u weer diverse artikelen. Uw 
reacties zijn hartelijk welkom. Vragen en opmerkingen zijn zo wie zo altijd 
welkom. U kunt deze sturen naar het bestuur (bestuur@putten.christenunie.nl) 
en ook naar de fractie. (fractie@putten.christenunie.nl

Tenslotte wil ik iedereen bedanken die op één of andere wijze zijn bijdrage 
heeft geleverd aan deze uitgave van ChristenUnieNieuws. Graag uw voorbede 
voor een ieder die zich inzet voor de politiek van de ChristenUnie.  Namens 
onze wethouder, de fractie en het bestuur wens ik u gezegende kerstdagen en 
een voorspoedig Nieuwjaar.  

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof
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3. Kunnen we u per e-mail bereiken? [Luuc Meints]

Met die vraag richt ik me tot alle lezers die nog geen e-
mailadres hebben doorgegeven. Als we u als bestuur via e-
mail kunnen bereiken zouden we dat zeer op prijs stellen. 
Op die manier kunnen wij u betrekken bij de 
meningsvorming rondom politieke zaken en daarmee uw 
betrokkenheid vergroten. Verderop in deze uitgave van 
ChristenUnieNieuws ziet u hiervan een voorbeeld. Graag 
vernemen wij uw voorkeur door een berichtje te sturen aan 
secretariaat@putten.christenunie.nl.

Als wij uw e-mailadres hebben kunnen wij u de uitnodiging voor 
ledenvergaderingen ook per e-mail doen toekomen. Dat bespaart tijd en kosten. 
Graag uw reactie.

4. Impressie lokale unievergadering 27 nov. [Luuc Meints]

Een eerste Lokale Unievergadering in de Arendshof, het nieuwe kerkelijke 
vergadercentrum van de NH gemeente Putten aan de Arendstraat. 

Er was helaas maar een matige opkomst, maar dat zal ongetwijfeld ook met de 
gladheid en met andere activiteiten op deze avond te maken gehad hebben. 

De avond stond in het teken van de WMO en dan vooral gericht op de 
zogenaamde BOS-impuls en het Ouderenbeleid. Bos staat voor Buurt, 
Onderwijs en Sport. Wilco van de Langemheen stond stil bij steeds meer jeugd 
op straat, dat de jeugd steeds minder beweegt en dat sport goed is voor de 
sociale ontwikkeling van kinderen. 

Peter Brink stelde dat jeugdbeleid meer is dan ketenbeleid. 85% van de 
jongeren gedraagt zich “normaal”. De BOS-medewerker en de straathoek 
medewerker maken contact met hangjongeren. Het doel daarvan is om jongeren 
meer “in beweging” te krijgen. De animo tot nu toe is gering. Het werk is ook 
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gericht op de buurt. De ChristenUnie zet in op het verbeteren van de 
sportaccommodaties.

Marjan de Jong is hulpverleenster bij Icare en komt veel in gezinnen waar 
jeugd- en/of jongerenproblematiek speelt. Zij vertelt over haar ervaringen. Er 
volgt een geanimeerde bespreking en wethouder Ard Kleijer licht toe waarom 
het stimuleren van sportactiviteiten zo belangrijk is.

Na de pauze wordt ingegaan op het ouderenwerk, waarbij uitgebreid aandacht 
wordt gegeven aan de situatie rond Elim en de realisering van verpleegplaatsen 
in Putten. Er is afgesproken een commissie, in te stellen die zich gaat bezig 
houden met de problematiek rond Elim. Evert de Graaf is bereid daar zitting in 
te nemen. Het bestuur gaat zich hier verder over buigen.

De begroting voor 2009 wordt ongewijzigd vastgesteld.

Er wordt doorgesproken over de wijze van samenstelling van het 
verkiezingsprogramma voor de gemeenteraadsverkiezingen van 2010.

Namens het bestuur,
Luuc Meints (secretaris)

5. Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam]

Zoals u misschien wel weet is de contributie-inning sinds enige tijd centraal 
geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 
een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 
opgedroogd. 

Uw giften zijn echter nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een 
klinkende munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de 
oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de 
ChristenUnie Putten.

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften 
zijn aftrekbaar voor de belastingen!
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6. Nieuwe leden gevraagd ! [Bram Francken]

De ChristenUnie is een partij om trots op te zijn !!!

In onze gemeente Putten beschikken wij over goede raadsleden en hebben wij 
zelfs een wethouder. Ook vanuit de jeugd – Perspectief - wordt serieus 
bijgedragen aan het vele raadswerk. In de lopende raadsperiode heeft de 
ChristenUnie voor een aantal aansprekende resultaten gezorgd en de 
verwachtingen voor de verkiezingen van 2010 zijn hooggespannen.

Leden zijn de solide basis van elke vereniging. Zij zorgen ervoor dat de 
besluiten van het bestuur en de raad gedragen worden. Wij van de 
ChristenUnie Putten kennen een trouwe ledenkern, echter met het oog op de 
komende verkiezingen zijn nieuwe leden dringend nodig. Zij hebben nieuwe 
ideeën over hoe het moet in onze gemeente. Zij hebben een frisse kijk op 
zaken en zijn enthousiast over de club waar ze bij gaan horen.
Daarnaast dragen nieuwe leden bij aan een financieel sterkere positie. Om onze 
partij gedurende de verkiezingstijd onder de aandacht te brengen van het 
electoraat is veel P.R. materiaal nodig.

Derhalve doen wij een beroep op onze huidige leden om nieuwe leden te 
werven.

De beste methode om dit te doen is de persoonlijke benadering, vraag 
familieden, kennissen en vrienden of zij lid willen worden van de ChristenUnie.

Voor info en het opgeven van nieuwe leden verwijzen wij u naar onze site:  
http://putten.christenunie.nl of tel.nr. 0341-352270 

Tarieven:
Hoofdlid € 45,00 per jaar incl. Handschrift en CU Nieuws
Combilid € 22,50 per jaar excl. Handschrift maar met CU Nieuws.
Perspectief lid € 35,00 per jaar incl. Hanschrift en CU Nieuws. 

Tips:
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Ouders of grootouders kunnen een lidmaatschap als cadeau geven.
De contributie is aftrekbaar van de belasting.

Wij -bestuur en fractie- bedanken u voor uw bijdrage en ondersteuning. 

Bram Francken (Promotie)

7.  Waterschapsverkiezingen [Gerard van den Brandhof] 
Met dankbaarheid mochten we de uitslag van de waterschapsverkiezingen 
ontvangen. Met het behalen van 7944 geldige stemmen wist de ChristenUnie 
Veluwe twee zetels te bemachtigen in het Algemeen Bestuur van Waterschap 
Veluwe. Van de politieke partijen moesten we alleen het CDA voor laten gaan. 
Alle andere politieke partijen behaalden ook twee zetels, echter met minder 
stemmen. De twee zetels mogen worden ingenomen door Gerben Ekelmans en 
Gerard van den Brandhof. Dijkgraaf Verwolf van Waterschap Veluwe maakte 
zaterdag 29 november om 16.00 uur de uitslag van de verkiezingen bekend.

De stemverdeling is als volgt:

CDA: 12.387 stemmen (3 zetels)
Water Natuurlijk:  12.603 stemmen (3 zetels)
Veluws Water: 12.103 stemmen (3 zetels)

Algemene Waterschapspartij:  8.539 stemmen (2 zetels)
ChristenUnie:  7.944 stemmen (2 zetels)
PVDA  7.500 stemmen (2 zetels)
SGP:  7.343 stemmen (2 zetels)
VVD:  5.659 stemmen (2 zetels)

VKK Gelderland:  2.530 stemmen (geen zetels)
VBAE:     870 stemmen (geen zetels)

Op onze lijsttrekker Gerben Ekelmans werden 3340 van de 7944 stemmen 
uitgebracht. Van de Puttense kandidaten kreeg Gerard van den Brandhof 770, 
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Evert de Graaf 301 en Ina van de Ridder-Verweij 230 stemmen. Bij elkaar 
waren dat er 1301. De nummer drie van de lijst, Sjoerd van der Velde behaalde 
991 stemmen en werd daarmee bijna met voorkeur gekozen. Bij waterschap 
Vallei en Eem, waarvan een klein deel in de gemeente Putten ligt, zijn ook 2 
zetels door de ChristenUnie in de wacht gesleept. We wensen alle gekozenen 
veel wijsheid en Gods zegen toe.

Via de volgende link zijn de uitslagen (per waterschap en landelijk) te bekijken: 
http://www.hansbouma.nl/waterschappen. 

Wat opvalt is dat de opkomst niet veel hoger is uitgekomen dan 5 jaar geleden. 
Wat echter tot nadenken stemt is het grote aantal ongeldige stemmen. Bij 
Waterschap Veluwe was zo'n 10% om diverse redenen ongeldig. Met name het 
ontbreken of het invullen van een foutief geboortejaar was een belangrijke 
reden voor het afkeuren van het stembiljet. Het is niet duidelijk welke lijsten 
daarmee het zwaarst zijn getroffen. In de evaluatie van deze verkiezingen zal 
daarover nog het nodige worden gesproken. Wij wensen Tineke Huizinga veel 
wijsheid toe om hier de juiste consequenties aan te verbinden. Persoonlijk ben 
ik van mening dat deze vorm van verkiezingen voor de waterschappen niet de 
juiste vorm is. Ik zou liever teruggaan naar een stelsel met getrapte 
verkiezingen zoals het ook voor 1998 was. Het komt er dan op neer dat het 
aantal geborgde zetels wordt uitgebreid van 7 naar 26, en het aantal zetels 
voor ingezetenen wordt teruggebracht van 19 naar 0. Voor heel Nederland 
geeft dit een besparing van € 20.000.000. Overigens lijkt mij een 
verdergaande reorganisatie van de waterschappen ook noodzakelijk. Daarbij 
kan gedacht worden aan het grondwaterbeheer wat nu nog bij de provincies 
ligt, en het afvoeren van afvalwater wat in belangrijke mate nog een 
verantwoordelijkheid van de gemeente is. Door betere samenwerking tussen 
waterschappen en gemeenten kan nog beter worden voorkomen dat de riolen 
overstorten, en dat kruipruimtes vol staan met water.

Ondertussen zijn de besprekingen van start gegaan over de vorming van een 
dagelijks bestuur. Als ik dit schrijf valt er nog weinig van te zeggen. Onze 
inschatting is dat het geen eenvoudige opgave is, en het nog alle kanten uit kan 
gaan. Of de ChristenUnie daarin nog een rol kan spelen moeten we afwachten. 
Het moet ons gegund worden. Vanwege onze grootte kunnen we dat niet 
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afdwingen. Op D.V. 8 januari 2009 zal het nieuwe bestuur beëdigd worden, en 
zullen ook de leden voor het dagelijks bestuur gekozen worden. We zullen u via 
de website van ChristenUnie Veluwe op de hoogte houden. 
(http://veluwe.christenunie.nl) 

Gerard van den Brandhof  

8. Schouw en waterschap [Gerard van den Brandhof]

De ChristenUnie Veluwe heeft een werkbezoek gebracht aan het gebied rond 
de Veldbeek in Putten. Met het werkbezoek wilden we de aanpak die de 
ChristenUnie voorstaat in het besturen van Waterschap Veluwe benadrukken. 

Agrariër Henk Dekker leidde een 5-tal ChristenUnie kandidaten voor de 
Waterschapsverkiezingen door het gebied. Waterschap Veluwe is bezig met 
diverse werkzaamheden in het gebied. Retentiegebieden zijn aangelegd zodat 
het water niet wegstroomt maar in de bodem zakt. Wat opviel is dat de 
retentiegebieden aangelegd zijn in het open landschap, en dat daarbij 
agrarische gebieden zijn opgeofferd. In sloten en watergangen bij de 
bosgebieden was duidelijk zichtbaar dat er sprake was van het uitspoelen van 
humusrijke stoffen. Het water zag er letterlijk zwart uit. Naar ons idee moet 
ook in de bosgebieden het water meer worden vastgehouden. Enige 
doorstroming moet zorgen dat dit water “levend” blijft, en mogelijkheden 
biedt voor natuurontwikkeling. Door oplossingen te zoeken in de bosgebieden 
kan wateroverlast in de agrarische gebieden mogelijk worden verminderd. 
Bosgebieden zullen minder verdrogen. 

Het uitvoeren van de schouw is tegenwoordig beperkt tot eens in het jaar, en 
wel in het najaar. In het verleden werd ook een zomerschouw uitgevoerd. Het 
opschonen van de watergangen heeft als doel het water in tijden van 
wateroverlast goed af te kunnen voeren. De doelstellingen zijn nu echter 
gewijzigd. Naar aanleiding van de verwachtingen omtrent de toenemende 
waterproblematiek schreef de Commissie Waterbeheer in de 21e eeuw (WB21, 
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2000) in haar adviesrapport onder andere de drietrapsstrategie ‘vasthouden, 
bergen, afvoeren’ voor, die moet worden gevolgd bij de aanpak van 
wateroverlast in een watersysteem. We kunnen ons nu afvragen of het 
opschonen van watergangen in bepaalde situaties niet strijdig is met deze 
strategie. De ChristenUnie kan zich voorstellen dat de dynamiek in het 
waterbeheer in de toekomst veel flexibeler kan worden. Met moderne 
technieken kan een schouw via satellietbeelden worden uitgevoerd. Ook zouden 
knelpunten dan veel sneller op te sporen zijn. De ChristenUnie ziet met 
belangstelling uit naar deze ontwikkelingen, en wil daarbij de schouw 
dienstbaar laten zijn aan de strategie ‘vasthouden, bergen, afvoeren’. Goed 
overleg met de betrokkenen is dan nodig om een nieuwe werkwijze praktisch 
uitvoerbaar te maken. 

ChristenUnie kandidaten waren onder de indruk van de complexiteit die 
waterbeheer met zich meebrengt. Ze willen er voor pleiten dat het 
toekomstige bestuur zich door werkbezoeken goed laat voorlichten over de 
consequenties van haar beleid. Op deze manier wordt ook de betrokkenheid van 
de ingelanden veel groter. Het werkbezoek was in meerdere opzichten 
interessant en leerzaam.  

Gerard van den Brandhof 

9. U heeft goud in handen ?! [Ard Kleijer]
 
Als ChristenUnie hebben wij goud in handen. Wij zijn een partij die haar 
fundament heeft en zoekt in het Woord van God, de Koning der koningen. Dat 
betekent dat vertegenwoordigers van de ChristenUnie zich in dienst van de 
maatschappij kunnen stellen. Zij beseffen dat zij het bestuurlijke en politieke 
werk vooral in dienst van hun God en met Zijn steun mogen doen.

Werken vanuit het geloof geeft rust, als het hectisch wordt, geeft ruimte als 
het werk benauwd, geeft verbondenheid in situaties dat dingen uiteen dreigen 
te vallen. Gods woord is een onuitputtelijke bron van kracht, inspiratie en 
troost. 

In de kerkelijke gemeente is het noodzakelijk dat er in gemeenschap met 
elkaar en in gemeenschap met Christus wordt geleefd, juist om zo een zoutend 
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zout en een lichtend licht te kunnen zijn. Gloeiende kolen zijn afzonderlijk hun 
warmte en gloed binnen een mum van tijd kwijt, maar samen vormen zijn een 
gloeiend en verwarmend vuur.

Zoals het in de kerkelijke gemeente noodzakelijk is om in gemeenschap met 
elkaar op te trekken, zo geldt dat ook voor de politieke gemeenschap die 
ChristenUnie heet. Het bestuur, fractie en wethouder kunnen niet zonder 
elkaar goed functioneren, maar wat nog veel belangrijker is dat u allen als 
leden meedoet. 

In Putten hebben wij ruim 300 leden, daarmee zijn wij een grote partij. Ieder 
van u heeft kennis en ervaring, die de fractie en wethouder kunnen gebruiken 
in hun afwegingen. Zo zijn er leden die werken in de zorg, in het onderwijs, in 
de financiële sector, in het jongerenwerk, in het boerenbedrijf, in de civiele 
techniek, in de ICT, in de sport etc. U staat dagelijks in de praktijk van uw 
werk en ervaart aan den lijve welke volgen wet- en regelgeving hebben op uw 
werk en leven.

Als wethouder en fractie willen wij graag gebruik maken van die kennis, 
eenvoudig omdat wij niet over alle kennis kunnen beschikken, maar wel gesteld 
zijn op een plek om besluiten te nemen en afwegingen te maken.

Hoe kunt u meedoen? 

Dat kan bijvoorbeeld door bij het bestuur kenbaar te maken over welke kennis 
u beschikt, zodat de fractie een beroep op u kan doen als op uw terrein 
politieke beslissingen genomen moeten worden. Dat kost u geen avonden 
vergadertijd. Het geeft geen langlopende verplichtingen, maar creëert 
betrokkenheid bij elkaar en op het werk van de fractie, bestuur en wethouder. 
Uit eigen ervaring weet ik dat het zeer motiverend is als je, je kennis ter 
beschikking kunt stellen.

Een tweede optie is meedenken op deelthema’s voor het verkiezingsprogramma 
2010 – 2014. Als wij weten op welke terreinen u over kennis beschikt zouden 
wij die graag willen gebruiken voor het opstellen van een lokaal 
verkiezingsprogramma. Een programma dat op veel draagvlak vanuit de leden 
kan rekenen. Ook dit kost u geen avonden tijd, maar hooguit een paar uurtjes.
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Een derde mogelijkheid is dat u in de aanloop van de verkiezingen meehelpt in 
het voeren van campagne. Bent u goed in organiseren of in het bedenken van 
creatieve acties help ons daarmee!!

Op deze manier zijn leden, fractie, bestuur en wethouder elkaar tot een hand 
en een voet. Kunnen wij het ChristenUnie geluid stevig en krachtig laten klinken 
in Putten en moeten wij in staat zijn om in 2010 de grootste partij in Putten te 
worden. Niet omdat het om personen en om ons gaat, maar omdat de 
ChristenUnie vanuit Gods Woord een goede boodschap heeft voor alle 
Puttenaren.

Ik doe een dringend beroep op u als lid van de ChristenUnie, dat wij biddend 
mogen werken aan het bestuur van ons dorp. Laten wij in het gebed elkaar 
opdragen, bidden om kracht, wijsheid en afhankelijkheid, zodat wij niet groot 
van onszelf gaan denken, maar dat wij in Gods kracht grote daden mogen en 
kunnen verrichten in Putten.

Ik wens een u een gezegend kerstfeest en een heilzaam 2009 

Ard Kleijer (Wethouder)

10. Politiek op Aruba [Bertus Cornelissen]

In oktober ben ik twee weken op bezoek geweest in Aruba. De Arubaanse 
Volkspartij (AVP) had mij uitgenodigd om daar te komen werken aan een 
centrumplan voor Oranjestad. Voor mij was dat een prachtige opdracht en een 
interessante kennismaking met de politiek van Aruba!

De AVP werkt veel samen met het CDA in Nederland. Toen ik hoorde dat zij 
een planoloog zochten, heb ik meteen ja gezegd. Dat ik geen CDA-, maar CU-
planoloog was, maakte niet uit. 

Aruba heeft twee grote partijen. De MEP is nu regeringspartij en heeft de 
absolute meerderheid in de Staten. De AVP is oppositiepartij, maar verwacht 
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bij de verkiezingen in september 2009 de grootste partij te worden. 
Daarnaast zijn er nog wat splinterpartijen, vooral mensen die zijn afgescheiden 
van de twee grote partijen. 

Ik kwam er al snel achter dat de verstandhouding tussen de twee partijen 
slecht is! De AVP-ers waren bijzonder negatief over de MEP. Hoewel ik geen 
MEP-ers gesproken heb, geef ik de AVP wel een beetje gelijk…

De MEP regeert nu ruim 7 jaar. Tijdens hun regeringsperiode is de hoeveelheid 
ambtenaren verdubbeld, waardoor de belastingen voor de Arubanen enorm zijn 
gestegen. Deze nieuwe ambtenaren zijn familie, vrienden of leden van MEP-
politici. Maar wanneer de AVP aan de macht komt zal het niet veel anders zijn: 
dan worden vooral AVP-leden aangenomen als ambtenaren. Dit is in Nederland 
onmogelijk!

Ook de ruimtelijke ordening (toch mijn vak) was dramatisch. Er is niets: zelfs 
geen bestemmingsplan. Mocht je een stukje grond bezitten en daarop 5, 10 of 
bijvoorbeeld 25 woningen willen bouwen, dan heb je nauwelijks vergunningen 
nodig. Alleen de bouwconstructie wordt getoetst en je moet zorgen voor een 
goede ontsluitingsweg. Gevolg is dat heel Aruba wordt volgebouwd. Zo kun je in 
een mooi landschap opeens een woonwijkje aantreffen. De minister die zich 
bezig houdt met ruimtelijke ordening, is vooral druk met makelaars. Er wordt 
gezegd dat deze minister zich verrijkt met al die woningbouwplannen. 

Omdat het bouwen van huizen zo gemakkelijk is en grond relatief goedkoop is, 
laten mensen hun oude woning achter. Die wordt verhuurd, maar niet meer 
onderhouden. Er zijn dan ook ontzettend veel lege kavels midden in de stad. 
Ruimte is op Aruba een wegwerpproduct geworden!

Ook het onderhoud van wegen is slecht. Of beter: er is geen onderhoudsplan. 
Omdat asfalt duur is wordt er maar een dun laagje op de wegen gelegd. 
Vervolgens wordt het asfalt snel kapot gereden door de grote auto’s van de 
Arubanen. 

Je zult begrijpen dat het niet eenvoudig is om dan een goed plan voor het 
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centrum van Oranjestad te maken. Winkeliers gaan liever een shoppingmall in 
de nieuwe wijken bouwen, dan blijven zitten in een verloederde stad. 

Arubanen geloven dat met geld alles is op te lossen. Vooral met geld uit 
Nederland. Maar geld is een keer op. En wil je de ruimte op Aruba mooier 
maken, dan zijn er ook regels nodig! Nu zijn er geen regels en kunnen 
bijvoorbeeld projectontwikkelaars doen wat zij willen. Het zou goed zijn om 
het bouwen in het landschap te verbieden en alleen nog maar op al die lege 
kavels in de stad te mogen bouwen. Kortom: bundelen (zoals we dat in 
Nederland sinds jaar en dag doen).

Het Centrumplan Oranjestad dat ik heb mogen maken is positief ontvangen. 
Maar of de AVP tijdens hun regeringsperiode iets weet te veranderen? 
Arubanen houden niet van overheidsregels, dus ik wacht vol spanning af wat er 
gaat gebeuren!

Voor mij was het in ieder geval een geweldige ervaring. Ik blijf de AVP helpen 
met hun beleid ten aanzien van ruimtelijke ordening en infrastructuur. En ik 
weet nu dat de Puttense politiek zo slecht nog niet is 

 Bertus Cornelissen 

11. Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling]

Wet Maatschappelijke Ondersteuning Putten .. deel 1

De gemeente heeft het concept-beleidsplan uitgebracht Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning  (WMO) 2009-2013. Het stuk wordt breed 
verspreid (bibliotheek, website gemeente, raadhuis) en roept op tot 
inspraakreacties van burgers en instellingen in onze gemeente. Tot 5 januari 
2009 kan deze inspraak geleverd worden. U krijgt op uw reacties een 
ontvangstbevestiging. 
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Op 5 maart 2009 wordt het beleidsplan door de gemeenteraad, in een 
openbare vergadering vastgesteld. 

Wat was ook weer het doel van de WMO. De uitvoering van deze 
veelomvattende Wet moet er voor zorgen dat mensen zo lang mogelijk hun 
zelfstandigheid kunnen behouden in onze samenleving. Mogelijk daarbij 
geholpen door vrienden, familie en bekenden is de Overheidsvisie. Gemeenten 
zijn door deze wet verantwoordelijk voor het bieden van ondersteuning bij dit 
"meedoen van al haar burgers" dit geldt oud en jong. Bijvoorbeeld door het 
aanbieden van vrijwilligers- of mantelzorgondersteuning en door het bieden van 
hulp bij het huishouden.

Gemeenten zo vindt de Rijksoverheid staan het dichtst bij de burger en 
kunnen de in de WMO vervatte taken adequater en persoonsgerichter tot 
uitvoering brengen. Daarmee is de gedachte kunnen de kosten voor al deze 
ondersteuning voor de toekomst betaalbaar blijven en in de hand worden 
gehouden.

De gemeente moet zich volgens de WMO manifesteren op maar liefst 9 
presentatievelden.

We moeten hierbij denken aan: het versterken van de sociale samenhang en 
leefbaarheid van dorpen, wijken en buurten; het preventief ondersteunen ter 
voorkoming en/of vermindering c.q oplossing van opvoedingsproblemen; het 
ondersteunen van mantelzorgers en vrijwilligers; het bevorderen van de 
maatschappelijke participatie en het zelfstandig functioneren van burgers met 
een beperking, een chronisch psychisch probleem en van burgers met een 
psychisch sociaal probleem; het bieden van maatschappelijke opvang, 
vrouwenopvang en bestrijding van huiselijk geweld; het bevorderen van de 
Openbare Geestelijke Gezondheidszorg; het bevorderen van de ambulante 
verslavingszorg; het verlenen van individuele voorzieningen, etc.

De rijksoverheid heeft voor de gemeenten een wettelijk schip opgetuigd waar 
je beducht van wordt. Kan een gemeentelijk apparaat dit allemaal aan? 
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Voert de uitvoering van een dergelijk beleid niet ver achter de voordeur, een 
verwijt dat minister André Rouvoet voor gezins- en jeugdzaken op landelijk 
niveau nogal eens voor de voeten geworpen krijgt?

De rijksoverheid stelt geldmiddelen beschikbaar, waarmee de gemeente het 
door de Raad vastgestelde beleid kan uitvoeren. Gemeenten behoeven over het 
gevoerde beleid geen verantwoording af te leggen aan het Rijk, maar aan de 
burgers. Dit is de zgn. horizontale verantwoording, een vorm van directe 
democratie. De prestatie gegevens van de gemeente moeten geregistreerd en 
gepubliceerd worden. Jaarlijks moet de gemeente de prestatie en 
tevredenheid gegevens sturen naar een onderzoeksinstelling. Deze maakt op 
grond van de gegevens een vergelijking tussen gemeenten. Net als bij de 
vergelijking van b.v. ziekenhuizen krijgen we dan slecht,beter, best in de 
gemeentelijke prestaties. Of dit nu zo geweldig is. 

De WMO schrijft voor dat burgers en organisatie betrokken worden bij de 
beleidsvoorbereidingen. Voorafgaande aan de vaststelling van het beleid moet 
een representatieve vertegenwoordiging van potentiële "vragers" om advies 
gevraagd worden. Het gaat hierbij zowel om individuele burgers als om groepen 
en organisaties, die de belangen van de burgers behartigen. Hier dient volgens 
de ChristenUnie ook een passende plaats ingeruimd te worden voor de 
plaatselijke kerken. De gemeente is verplicht elke vier jaar een beleidsplan op 
te stellen. 

De ChristenUnie stelt vast dat de Wet Maatschappelijke Ondersteuning een 
groot aantal nieuwe taken naar de gemeente heeft gebracht. Vrijwel alle 
afdelingen van het gemeentelijk apparaat hebben daarmee op de een of andere 
manier te maken. Er is ook sprake van een andersoortige democratische 
verantwoordingsplicht dicht bij de burger en de belanghebbende organisaties. 
De zgn. horizontale democratie. 

Er is binnen het gemeentehuis veel afstemming en coördinatie nodig. Er is veel 
administratieve verantwoordingsplicht aan verbonden.

De verhouding tussen administratieve rompslomp, veel extra vergaderen in het 
gemeentehuis, politieke verantwoording in de raad en de daadwerkelijke 
belangenbehartiging van de burger op grond van de WMO, kan wel eens slecht 
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voor de belanghebbenden uitpakken. Zeker als alle negen prestatievelden door 
de gemeente worden bespeeld. De komende vierjaar zullen het bij leven en 
welzijn leren. 

Wordt vervolgd.....

Cor Houweling

12. Sporten kost veel geld [Peter Brink]
 
Het afgelopen jaar ben ik veel bezig geweest met sportverenigingen. Ik ben op 
nutteloos hangen op straat.
 

Peter Brink (Raadlid commissie Samenleving)
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13. Vanuit de Provincie  (*1)

De Provinciale Statenfractie van de ChristenUnie wil dat de provincie 
Gelderland gemeenten stimuleert om nieuwe intensieve veehouderij bedrijven 
te clusteren en landschappelijk in te passen in de zogenaamde landbouw 
ontwikkelingsgebieden. Een door de ChristenUnie samen met D66 ingediende 
motie met die strekking kon niet op een meerderheid rekenen. Statenlid 
Lubbert van den Heuvel benadrukt dat voor de ChristenUnie vaststaat dat 
zolang de prijzen in de veehouderij niet beter worden schaalvergroting van 
gezinsbedrijven in de agrarische sector onontkoombaar is. 

Clustering van bedrijven in de landbouw ontwikkelingsgebieden heeft als 
voordeel dat de infrastructuur daarop beter kan worden aangepast en dat het 
landschap minder aangetast wordt en dus meer open ruimte in de gebieden in 
stand gehouden kunnen worden. De ChristenUnie is een groot voorstander van 
gezins- en familiebedrijven. Wanneer er meer dan twee gezinsinkomens vanuit 
één bedrijf te genereren is, dan moet je met elkaar afvragen of er nog sprake 
is van een gezinsbedrijf. Dierenhouderij is geen industriële activiteit en mag 
dit volgens de ChristenUnie ook niet worden. Rentmeesterschap vraagt ons om 
onze verantwoordelijkheid te nemen, verantwoordelijkheid op het gebied van 
milieu, klimaat, maar ook als het gaat om dierenwelzijn.

Verplaatsing van veehouderijbedrijven naar bio-industrieterreinen ziet de 
ChristenUnie niet als een oplossing. Het inrichten van dergelijke bio-
industrieterreinen heeft nogal wat consequenties voor de betreffende 
gebieden en is zeer beperkt toe te passen. Meer grote bedrijven bij elkaar 
leveren o.a. te grote veterinaire risico's op. Vandaar onze motie tot regulering, 
waarbij de continuïteit van de veehouderij en ook het klimaat, het landschap en 
het welzijn van de dieren optimaal gewaarborgd zijn, aldus Lubbert van den 
Heuvel, Statenlid van de ChristenUnie Gelderland.

Met deze inzet wil de ChristenUnie vasthouden aan de reconstructieplannen en de regierol 
van de provincie. Het zijn de gemeenten die in de bestemmingsplannen juist aanvullende 
regelgeving kunnen opnemen over de inrichting van het gebied en de uitgangspunten. Als 
ChristenUnie adviseren we gemeenten ook maximalisering van nokhoogte van agrarische 
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bedrijven op te nemen om ongewenste hoogtes van agrarische bedrijven te voorkomen. Ten 
aanzien van de reconstructieplannen zijn deze juist tot stand gekomen met de mensen uit 
het gebied en de agrarische sector. Als ChristenUnie zijn we ervan overtuigd dat indien de 
prijzen voor de agrarische sector niet beter worden dat dan schaalvergroting noodzakelijk 
is voor de continuïteit van het bedrijf en dus het gezinsinkomen.

Nieuwsbericht ChristenUnie Gelderland (3 december 2008)

( *1) Deze bijdrage is overgenomen vanuit de nieuwsberichten van 
ChristenUnie Gelderland. Uit Putten heeft de ChristenUnie twee 
vertegenwoordigers bij de provincie: Lubbert van den Heuvel: statenlid, Evert 
de Graaf: fractievolger.  Het provinciale nieuws kunt u volgen op 
http://gelderland.christenunie.nl ).
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